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ACTA DEL CONSELL D’ADMINISTRACIÓ DE L’INSTITUT MUNICIPAL DE 
FORMACIÓ (CA de l’IMF)  
 
Data: 16 de març de 2023 
Hora: 19:00 h  
Reunió telemàtica 
 
Punts de l’ordre del dia:  

1- Formulació comptes anuals 2022. 
2- Aprovació preus públics (increment aprox. 3,6%). 
3- Donar compte de l’augment salarial dels treballadors 1,5% amb efectes 

1gen22. 
4- Donar compte de l’augment salarial dels treballadors 2,5% 1gen23. 
5- Ratificar 2 bases per cobrir places de professor/a EMA (jubilació Albert 

Abella i renúncia a reincorporació desprès d’excedència d’Àgata Gil). 
6- Donat compte de bases de convocatòries de borses de professorat per 

l’EMA i EEC. 
7- Aprovar plec tècnic per licitar els serveis de gestoria. 
8- Donar compte de situació demanda judicial persones treballadores EMA. 
9- Precs i preguntes. 

 
Assistents:  
Meritxell Montserrat Mestres, presidenta i regidora d’Educació  
Joan Manel Montfort Guasch, vicepresident i regidor d’Ocupació  
Ricard Rafecas Ruiz, regidor de Cultura 
Montse Arroyo Ferrando, representant del grup Socialista 
Joan Enrich Tardà, representant de JxV  
Roderic Villalba Pérez, representant de VeC 
Eladio García Lodeiro, representant de C’s 
Salvador Ventura Ventura, administrador general  
Dolors Peñafiel Hervás, cap del Servei d’Educació 
Montse González Figueras, cap del servei d’Ocupació 
Albert Abella Nosàs, director de l’Escola Municipal d’Art Arsenal (EMA) 
Carles Sanz López, director de l’Escola Municipal de Música M. Dolors Calvet 
(EMM) 
Ester García Adrados, directora de l’Escola d’Enoturisme de Catalunya (EEC) 
Fina Raventós Lorenzo, representant dels treballadors/es 
Roser Vives Tort, secretària  
 
Excusa absència: Josep Àlvarez Picos, representant d’ERC; Hugo Recober 
Méndez, representat de la CUP; Àngel Hom Bagé, cap del Servei de Cultura. 
 
La presidenta dona la benvinguda i s’inicia la reunió. Desenvolupament de la 
sessió:  
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1- Formulació comptes anuals 2022. 
L’administrador general comenta el document que s’ha enviat a tots els 
membres amb els comptes anuals de l’entitat. Els resum del resultat  dels 
comptes de pèrdues i guanys de l’exercici figuren al punt 4 i presenten un 
resultat negatiu de 981.007,59 euros, una mica millor que l’exercici de 2022 
degut bàsicament a més ingressos d’explotació, de subvencions del 
CONFORCAT i SOC. Tenint en compte l’aportació de l’Ajuntament executada 
segons el pressupost de 2022, d’1.016.00,00 euros, els fons propis passen a 
ser de 102.351,58 euros. 
 
El representant de Cs constata que el resultat dels darrers anys està sempre al 
voltant del milió d’euros i pregunta quina part del cost de l’activitat finança 
l’alumnat de les tres escoles. També planteja la possibilitat d’adequar més els 
preus, potser apujant quotes o, en tot cas, revisant subvencions (com les que 
puntuen el fet de ser jubilat o tenir alguna discapacitat en algun membre de la 
família, sense tenir en compte la situació econòmica...). Creu que no s’ha de 
subvencionar a qui no ho necessita.  
 
El director general diu que, en general, l’alumnat aporta al voltant d’un 50% 
del cost, les escoles són deficitàries com també ho són les que gestiona el 
Departament d’Educació de la Generalitat. 
 
La cap del Servei d’Educació explica que en principi l’EMA i l’EMM es 
finançaven a terços entre les famílies, l’Ajuntament i la Generalitat, però 
aquest acord ja fa uns quants anys que no respecta, la Generalitat ha 
disminuït molt la seva aportació i l’Ajuntament l’ha assumit. L’EEC té un 
funcionament diferent perquè té molts cursos subvencionats. La cap explica 
que a nivell tècnic s’analitzen diferents escenaris per fixar el preu públic de 
cada escola, també es té en compte l’oferta de les escoles dels voltants, ja que 
si les quotes no són competitives hi pot haver fugida d’alumnat a altres 
centres.  
 
La presidenta afegeix que, de rebre aportacions de 600.000,00 euros per part 
de la Generalitat, es va passar a rebre’n 120.000,00 i que els dos últims anys 
no s’han pagat. L’Ajuntament no vol que aquesta manca de finançament de la 
Generalitat repercuteixi en les famílies ni en l’oferta de places. Constata que 
en la gestió de les escoles de l’IMF entren en joc moltes variables, és conscient 
que és una tasca complexa i agraeix l’esforç de tothom que fa possible tenir 
aquest centres municipals. 
 
El director de l’EMA, l’escola més afectada per la disminució de l’aportació de 
la Generalitat, explica que aquest és un problema que ell ha viscut 
directament i que entre tot l’equip de gestió s’intenta resoldre. Apunta que 
actualment les quotes de l’EMA, en comparació a altres centres similars, són 
elevades. 
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Es porta a votació la formulació dels Comptes Anuals de l’exercici  2022 de 
l’IMF: Balanç de Situació, Compte de Pèrdues i Guanys, Estat de canvis al 
patrimoni net i Memòria de l’exercici finalitzat a 31 de desembre de 2022, del 
Institut Municipal de Formació. El resultat de l'exercici es concreta en unes 
pèrdues de -981.007,59€, proposant-se la següent distribució del resultat de 
l’exercici: 

▪ Compensació per aportació del soci únic 1.016.530,00€ 
▪ A resultat d’exercicis anteriors: 35.522,41€, augmentant els fons 
propis de 66.829,17€ a 102.351,58€. 

 
La formulació s’aprova per: 

 
6 vots a favor (la presidenta, el vicepresident, el regidor de Cultura, 

la representant del grup Socialista, el representant 
de JxV i el representant de C’s) 

1 abstenció (el representant de VeC) 
 
2- Aprovació preus públics (increment aprox. 3,6%). 
L’administrador comenta que l’increment proposat consisteix en un augment 
no lineal dels preus públics de l’EMM del 3,65%, i un augment lineal també del 
3,6% a l’EMA i l’EEC. Aquesta proposta s’explica amb més detall en el resum 
enviat a tot els assistents i està en consonància amb el que aplica 
l’Ajuntament i també els pressupostos generals de l’Estat. 
  
No hi ha cap pregunta i es passa a la votació. 
 
S’aprova la proposta de modificació de tarifes de preus públics 2023 de les 
escoles de l’Institut Municipal de Formació amb el següent resultat de la 
votació: 
  

6 vots a favor (la presidenta, el vicepresident, el regidor de Cultura, 
la representant del grup Socialista, el representant 
de JxV i el representant de C’s) 

1 abstenció (el representant de VeC) 
 
 
3- Donar compte de l’augment salarial dels treballadors 1,5% amb 

efectes 1gen22. 
L’administrador general dona compte al Consell de l’increment salarial d’un 
1,5% addicional al 2022 amb efectes d’1 de gener. 

 
4- Donar compte de l’augment salarial dels treballadors 2,5% 1gen23. 
L’administrador general dona compte al Consell de l’increment salarial d’un 
2,5% del 2023. 
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5- Ratificar 2 bases per cobrir places de professor/a EMA (jubilació 

Albert Abella i renúncia a reincorporació desprès d’excedència 
d’Àgata Gil). 

L’administrador general explica que a partir de setembre caldrà cobrir dues 
baixes a l’EMA, que són les del director que es jubilarà i la d’una professora 
que ha renunciat a reincorporar-se després d’una excedència. Les dues places 
que es convoquen són de caràcter fix, per això cal que s’aprovin en el si del 
Consell. 
 
El representant de Cs considera que atorgar 40 punts a la prova de l’entrevista 
és excessiu, creu que el màxim hauria de ser uns 25 punts, i per això votarà 
en contra.  
 
L’administrador comenta que, com ja s’ha argumentat en altres ocasions, 
aquest és un sistema que està funcionant, el comitè de selecció està format 
per tècnics, sense cap membre polític, i sembla un criteri adequat. 
 
La presidenta vol fer constar que els criteris de valoració de l’entrevista estan 
molt definits i tenen en compte competències que d’altra manera no és 
podrien avaluar.  
 
Es porten a votació les bases següents: 

 Bases per una plaça de professor/a dels mòduls comuns dels cicles 
formatius de les famílies de Comunicació gràfica i audiovisual i Joieria 
artística (Ref. #PlaçaArsenalComuns2023) 

 Bases per una plaça de professor/a de Gràfica impresa (Ref. 
PlaçaArsenalImpresa2023)  

 
Les bases s’aproven amb el següent resultat de la votació: 
 

5 vots a favor (la presidenta, el vicepresident, el regidor de Cultura, 
la representant del grup Socialista, el representant 
de JxV) 

1 vot en contra (el representant de C’s) 
1 abstenció (el representant de VeC) 

 
6- Donat compte de bases de convocatòries de borses de professorat 

per l’EMA i EEC. 
L’administrador general informa que es van aprovar les bases per tenir borsa 
de professorat a l’EMA, per a cobrir places vacants o substitucions en règim 
d’interinitat, en les especialitats de Gràfica audiovisual i interactiva, Gràfica 
impresa, Joieria artística i Mòduls comuns de les quatre especialitats. També 
es van aprovar les bases per constituir una borsa de treball per l’EEC per 
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cobrir tasques de coordinació pedagògica per càrregues de feina o 
substitucions per baixes, mitjançant contractes laborals temporals. 
 
7- Aprovar plec tècnic per licitar els serveis de gestoria. 
L’administrador general explica que l’actual servei de gestoria de l’IMF resulta 
força car, és un punt que s’ha assenyalat en les auditories que realitza 
l’entitat. És per això que s’ha preparat el plec tècnic que es porta a aprovació 
del Consell, que té per objecte definir els criteris que permetran l’elaboració 
del plec administratiu i la publicació de l’oferta per licitar una nova 
contractació dels serveis de gestoria de l’IMF, per una durada de 2 anys i 
prorrogable per 2 anys. 
 
Es porta a votació i s’aprova per unanimitat el Plec tècnic per licitar una nova 
contractació dels serveis comptables i d’assessorament fiscal, i dels serveis de 
gestoria i d’assessorament laboral de l’IMF.   
 
8- Donar compte de situació demanda judicial persones treballadores 

EMA. 
L’administrador general explica que treballadors de l’EMA havien interposat 
una demanda judicial contra l’IMF el desembre de 2020, reclamant increments 
salarials des del 2019. En aquell moment s’estaven realitzant les negociacions, 
que van culminar amb la signatura de l’acord de condicions laborals del IMF 
signat el juliol de 2021. Tot i així aquesta demanda s’ha mantingut degut a 
que, a part de la reclamació d’increments salarials, també incloïa la reclamació 
d’una paga compensatòria per extinció del premi fidelitat d’acord amb el 
conveni sectorial aplicable. El judici està convocat per al mes de maig, i serà 
portat des de Serveis Jurídics de l’Ajuntament, que consideren que la 
probabilitat que la sentència sigui contrària a l’IMF és molt baixa. 
 
El director de l’EMA explica que en el seu moment es va interposar la demanda 
per tal que no prescrivissin els terminis de reclamació i que, actualment, la 
qüestió d’increments de sous està resolta i liquidada a nivell d’advocats. 
 
La representant dels treballadors explica que la demanda la van interposar en 
el seu dia el 99% dels treballadors i treballadores de l’EMA, i que eren dues 
demandes en una. Sí bé és cert que la demanda d’increments de sous la van 
retirar, la de reconeixement de la part compensatòria de la fidelitat segueix el 
seu curs ja que consideren que no queda recollida en l’acord, també ho veu 
així el seu advocat.  
 
9- Precs i preguntes. 
La secretària informa el representant de la CUP i el d’ERC han excusat la seva 
assistència. Tots dos han lamentat no haver pogut assistir i han demanat de 
fer arribar el seu comiat als membres del Consell, considerant que 
probablement seria l’última sessió abans del canvi de legislatura. 
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La presidenta comenta que no pot assegurar que sigui l’últim Consell, en cas 
que hi hagi alguna qüestió a tractar potser caldrà convocar alguna altra sessió.  
 
Es diu que, en cas de fer una última reunió, estaria bé fer-la presencial com a 
acte d’acomiadament i tancament de legislatura.  
 
La presidenta tanca la sessió agraint a tothom la feina feta per tirar endavant 
les escoles de titularitat municipal. 
 
I, sense res més a tractar, s’aixeca la sessió a les 20:00 hores, de la qual 
n’estenc acta. 
 
  
Roser Vives Tort 
Secretària del CA de l’IMF 
  
 
 
 
 
Diligència: aquesta acta ha estat aprovada definitivament en data 18 d’abril de 

2023, un cop enviada per mitjans electrònics a tots els membres del Consell 

d’Administració i no s’ha presentat cap esmena en el termini establert, tal i 

com es va acordar en la reunió del Consell d’Administració del IMF celebrada 

en data 27 d’octubre de 2020 en quant a la forma d’aprovació de les actes. 

 
La secretària Vist i plau, la presidenta 
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